
Warszawa, dnia 17. stycznia 2021 roku


Radni Dzielnicy Wawer

Członkowie Komisji Rozwoju


w/g rozdzielnika


Szanowna Pani,

Szanowny Panie,


	 W związku z planowanym na dzień 18. stycznia 2021 roku posiedzeniem Komisji Rozwoju 
zwracamy się z prośbą o podjęcie uchwały w przedmiocie zlecenia przez Zarząd Dzielnicy Wawer 
niezależnych badań akustycznych.


Jesteśmy zdania, że zlecenie niezależnych badań przez samorząd jest zasadne z kilku powodów:


1. Zlecając badania, można dopilnować, aby odbyły się one w sprzyjających dla mieszkańców 
okolicznościach. Uważamy, że możliwe jest wykazanie przekroczenia w wielu punktach 
pomiarowych na terenie dzielnicy.


2. Można decydować o liczbie i lokalizacji punktów pomiarowych w ten sposób, aby były one 
reprezentatywne dla badanego obszaru.


3. Nie można wykluczyć, że Generalna Dyrekcja zlecając pomiary zastosuje różne wybiegi, aby 
badanie nie wykazało przekroczenia, jak na przykład: 


a) mogą stosować niesprzyjający dobór dni tygodnia, np. prowadzenie pomiarów w środku 
tygodnia, gdy ruch jest mniejszy;


b) mogą dobierać lokalizacje punktów pomiarowych na niekorzyść mieszkańców, w cieniu 
akustycznym itp;


c) mogą prowadzić pomiary przy korzystnych warunkach atmosferycznych. Na wyniki 
pomiarów mają wpływ następujące czynniki atmosferyczne: ciśnienie, temperatura przy 
ziemi i w powietrzu, kierunek wiatru, wilgotność powietrza. Nie ma rozporządzenia ministra 
środowiska, które regulowałoby kwestię tych czynników na korzyść mieszkańców. Istnieje 
natomiast pewna dowolność wyboru tych czynników przez zlecającego lub wykonującego 
pomiar;


d) powszechnie stosowaną przez GDDKiA i wykonawców pomiarów praktyką jest 
przeprowadzanie badania przy zamkniętych oknach. Zgodnie z rozporządzeniem pozwala 
to odjąć od ostatecznego wyniku pomiaru aż 3 decybele.


4. Badania powinny być przeprowadzone dopiero po pełnym otwarciu trasy S2, czyli po otwarciu 
tunelu pod Ursynowem i dopuszczeniu międzynarodowego ruchu tranzytowego.


Chcielibyśmy również, aby samorząd dzielnicy Wawer zajął jednoznaczne stanowisko o 
konieczności podjęcia działań przez GDDKiA w celu zminimalizowania uciążliwości związanych z 
nadmierną emisja hałasu wzdłuż POW na terenie gminy Wawer, w szczególności w okolicy 
Zbójnej Góry i Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii nr. 8


Z poważaniem,


Mieszkańcy Zbójnej Góry, przedstawiciele 340 mieszkańców osiedla Radość, podpisanych pod 
wnioskiem do GDDKiA


Joanna Bednarkiewicz,

Justyna Stępniewska, Anna Zdral

Alicja Zielińska, Tomasz Kopeć

Andrzej J. Piotrowski, Marek Szumski



